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Närvarande 

Ordförande Ulla Hamilton (M) 

Vice ordf. Karin Rågsjö (V) 

Ledamöterna Yvonne Fernell Ingelström (M) 

    Christina Elffors Sjödin (M) 

    Dennis Wedin (M) 

    Benjamin Dousa (M) 

    Gulan Avci (FP) 

    Kristian Ljungblad (C) 

    Karin Gustafsson (S) 

    Åsa Lindhagen (MP) 

    Awad Hersi (MP) 

Ersättarna  Arslan Bicen (M)  

    Erika Wing (M) 

    Harald Eriksson (M) 

    Jan Jönsson (FP) fr o m §9 

    Carolina Rosén (FP) 

    Derya Uzel (MP) 

    Magnus Runsten (MP) 

     

Förhinder hade anmälts av ledamöterna Anton Andersson (S) och Tara 

Twana (S) samt ersättarna Eva Solberg (M), Tina Ghasemi (M), Pedro 

Bentancour Garin (S), Mia Päärni (S), Daniel Harc (S) och Daniel 

Söderberg Talebi (V). 

 

Föredragande vid sammanträdet var förvaltningschef Charlotte Svensson. 

Närvarande tjänstemän i övrigt var Thomas Lundberg, Karin Eriksson 

Bech, Kicki Wattjersson, Bengt Jönsson och Leif Styfberg. 
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§ 1 

Sammanträdets öppnande och godkännande av 

föredragningslista 

Ordföranden Ulla Hamilton (M) öppnade sammanträdet. 

Föredragningslistan godkändes. 

 

§ 2  

Val av protokolljusterare och tid för justering av protokollet 

Ordföranden Ulla Hamilton (M) och vice ordföranden Karin Rågsjö 

(V) fick i uppdrag att justera dagens protokoll. Protokollet ska 

justeras onsdagen den 24 september 2014. 

 

§ 3 

Yttrande över remissen Motion (2014:9) om stadens skyldighet 

att leva upp till rättigheterna som gäller i finskt 

förvaltningsområde 

AMN 2014-0223-01.06. 

Arbetsmarknadsnämndens beslut 

1. Arbetsmarknadsnämnden bordlägger ärendet. 

 

Ärendet 

En motion från Ann-Margarethe Livh (V) har inkommit till 

kommunstyrelsen angående Stockholms stads skyldigheter att leva 

upp till de rättigheter som gäller i finskt förvaltningsområde. 

Motionen berör också stadens skyldigheter gentemot de fyra övriga 

nationella minoriteterna, judar, romer, samer och tornedalingar. 

Arbetsmarknadsnämnden har fått motionen på remiss.  

I sitt svar redogör arbetsmarknadsförvaltningen för hur ansvaret för 

minoritetsfrågorna ser ut i staden. Varje nämnd har ett ansvar för att 

se till att minoritetslagen efterlevs och att inom sitt 

verksamhetsområde vidta åtgärder för att uppfylla lagens 

intentioner. Detta slås fast i Nationella minoriteter och 

minoritetsspråk – åtgärdsplan för Stockholms stad som antogs av 

kommunfullmäktige 2010.  

Arbetsmarknadsförvaltningen menar att delar av det som Livh 

framför i sina yrkanden finns omnämnda i åtgärdsplanen. En del har 

genomförts medan annat återstår. Utifrån den insyn förvaltningen 

har i stadens arbete konstateras att åtgärdsplanens genomslag i 

förvaltningarnas arbete varierar.  
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Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 

11 september 2014. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Ulla Hamilton(M) föreslog, med instämmande från 

samtliga ledamöter, att nämnden skulle bordlägga ärendet. 

§ 4 

Yttrande över remissen Program för en sammanhållen stad 

2015-2020 

AMN 2014-0238-01.06 

 

Ärendet utgick. 

 

§ 5 

Yttrande över remissen Revidering av resursfördelningssystem 

för vuxenutbildning 

AMN 2014-0239-01.06 

Arbetsmarknadsnämndens beslut 

1. Arbetsmarknadsnämnden bordlägger ärendet. 

 

Ärendet 

Kommunstyrelsen har remitterat ärendet ”Revidering av 

resursfördelningssystem för vuxenutbildning” till 

arbetsmarknadsnämnden för yttrande.  

Vuxenutbildningen är anslagsfinansierad och år 2014 fick 

arbetsmarknadsnämnden 261,5 mnkr i anslag. Om tilldelade 

resurser inte räcker till att alla sökande kan få en studieplats görs ett 

urval där den som har lägst utbildning har företräde.  

Undantag är de som ska läsa på grundläggande nivå och de som har 

en examen från ett yrkesprogram men saknar grundläggande 

behörighet till högskola. Dessa har enligt skollagen rätt att få läsa 

inom vuxenutbildningen 

Arbetsmarknadsnämnden har för 2014 avsatt medel utifrån stadens 

budget motsvarande 1 000 heltidsstuderande inom den 

grundläggande vuxenutbildningen (för de som har rätt att studera), 

och 4 100 heltidsstuderande inom den gymnasiala delen (varav 

vissa har rätt att studera). 

Vuxenutbildningen saknar i dagsläget schablonsystem vilket 

utbildning i svenska för invandrare (sfi), gymnasieskola och 

grundskola har. Detta innebär att anslaget för vuxenutbildning inte 
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påverkas av efterfrågan. Detta riskerar medföra problem framförallt 

utifrån den delen av vuxenutbildningen som staden enligt lag ska 

tillhandahålla då efterfrågan förändras. Därför föreslås att en 

schablon på 48 747 kr per helårsstuderande inrättas för 

grundläggande nivå. Avläsning av prestationer ska ske månatligen. 

Förvaltningen ser positivt på förslaget att delar av 

vuxenutbildningen skulle få en prestationsbaserad resursfördelning. 

Förvaltningen konstaterar dock att det även finns tillfällen då 

studier på den gymnasiala vuxenutbildningen kan vara en rättighet 

enligt lagens mening. Även denna del av verksamheten borde 

omfattas av en prestationsbaserad ersättning. Förvaltningen delar 

uppfattningen att avläsningen bör ske månatligen så att korrekt 

ersättning utgår till nämnden. Men i dagsläget konstateras att 

systemstöd för detta saknas då elevsystemet EMMA ännu inte 

utvecklats för att kunna ge den informationen. Hur avläsningen ska 

ske måste lösas innan en prestationsbaserad resursfördelning kan 

införas. I detta sammanhang vill förvaltningen också framhålla att 

även sfi:s resurstilldelning bör ske efter månatliga avläsningar. 

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 

11 september 2014. 

Beslutsgång 

Ordföranden Ulla Hamilton(M) föreslog, med instämmande från 

samtliga ledamöter, att nämnden skulle bordlägga ärendet. 

 

§ 6 

Svar på skrivelse om sommarjobb 

AMN 2014-203-01.06 

Arbetsmarknadsnämndens beslut 

1. Arbetsmarknadsnämnden hänvisar till förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 

 

Ärendet 

En skrivelse från Karin Rågsjö (V) och Daniel Söderberg Talebi (V) 

har inkommit till arbetsmarknadsnämnden angående fördelningen 

av sommarjobb i staden. Förvaltningen ombeds redogöra för 

huruvida samtliga stadsdelar haft samma principer för tillsättande 

av sommarjobb, hur fördelningen av somarjobb ser ut stadsdelsvis 

samt om det finns dokumentation på fördelning av sommarjobb 

utifrån ungdomars hemsituation. 
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Gemensamma riktlinjer för sommarjobb inom staden finns. I 

riktlinjerna anges hur samarbete och samordning organiseras, vilka 

urvalskriterier som ska användas samt vilka förutsättningar som 

gäller för feriearbete i staden. 

Det preliminära utfallet för 2014 visar att 9723 ungdomar i rätt 

åldersgrupp ansökte om sommarjobb. Av dessa har cirka 6208 blivit 

anställda i stadens förvaltningar och bolag. I stadsdelsnämnderna 

Rinkeby-Kista, Spånga-Tensta och Skärholmen beslutades att 

sommarjobb skulle erbjudas till samtliga sökande i målgruppen. 

Fördelning av sommarjobb i övriga stadsdelar ser olika ut. 

714 ungdomar prioriterades till sommarjobb enligt riktlinjerna. 

Uppgifter om ungdomars hemsituation eller skäl som ligger till 

grund för prioritering får inte registreras av stadens verksamheter. 

Därför kan statistik över detta inte redovisas. 

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 

11 september 2014. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Ulla Hamilton (M) föreslog, med instämmande från 

samtliga ledamöter, att nämnden skulle besluta enligt förvaltningens 

förslag till beslut. 

Särskilt uttalande 

Vice ordförande Karin Rågsjö (V) lämnade följande särskilda 

uttalande. 

Vi lever i en kommun med stark tillväxt och med stark ekonomi. 

Det finns tydliga förutsättningar att ge 100 procent av de sökande 

sommarjobb inte enbart 68 procent. 

I alla stadsdelar finns ungdomar som inte har kontaktnät och som 

genom dessa kan skaffa sommarjobb. 

Fördelningen av sommarjobb känns idag allt för slumpmässig och 

många ungdomar upplever att de på grund av att de lever i fel 

stadsdel inte har blivit erbjudna ett sommarjobb.  

Att erbjuda de som söker jobb är fullt möjligt och skulle ge de drygt 

300 som inte fick sommarjobb en bättre start på sitt arbetsliv. 



 Protokoll AMN 2014-09-22 

Sida 6 (16)  

 

 

 

 

 

§ 7 

Svar på skrivelse från Daniel Söderberg Talebi (V) och Karin 

Rågsjö (V) angående arbetsmarknadskunskap som självklar del 

av utbildningssystemet 

AMN 2014-0034-01.01 

Arbetsmarknadsnämndens beslut 

1. Arbetsmarknadsnämnden hänvisar till förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 

 

Ärendet 

En skrivelse har inkommit till arbetsmarknadsnämnden från Daniel 

Söderberg Talebi (V) och Karin Rågsjö (V) om 

arbetsmarknadskunskap som en självklar del av 

utbildningssystemet. Enligt skrivelsen upplever unga brister i 

grundläggande arbetsmarknadskunskap. Skrivelsen anser således att 

skolor och arbetsmarknadsinsatser bör prioritera utbildning i 

arbetsmarknadskunskap för att främja en god och trygg 

arbetsmarknad i Stockholm.  

Arbetsmarknadsförvaltningen skriver i sitt svar att 

arbetsmarknadskunskap ingår i olika utbildningar och insatser som 

förvaltningen erbjuder studerande och aspiranter inom 

Vuxenutbildning Stockholm, SFI Stockholm och Jobbtorg 

Stockholm. Förvaltningen har inte genomfört någon utvärdering för 

att undersöka hur nöjda studerande och aspiranter är med den 

arbetsmarknadskunskap som förmedlas inom de olika 

verksamheterna. I stadens riktlinjer för ungdomars 

ferieanställningar framgår att arbetsmarknadskunskap ska ges av 

den för anställningen ansvarig nämnd. 

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 

11 september 2014. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Ulla Hamilton (M) föreslog, med instämmande från 

samtliga ledamöter, att nämnden skulle besluta enligt förvaltningens 

förslag till beslut. 
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§ 8 

Svar på skrivelse angående dövas möjligheter att läsa engelska 

mm på Komvux 

AMN 2014-0161-01.01 

Arbetsmarknadsnämndens beslut 

1. Arbetsmarknadsnämnden hänvisar till förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 

 

Ärendet 

En skrivelse från Daniel Söderberg Talebi (V) har inkommit till 

arbetsmarknadsnämnden angående dövas möjlighet att läsa 

engelska m.m på Komvux. Vänsterpartiet önskar en redogörelse för 

hur kursutbudet på Komvux ser ut när det gäller anpassade kurser 

för döva och hörselskadade. Hur tillgodoses dövas möjligheter att 

läsa vidare, i synnerhet i engelska? Vilka möjligheter har döva att 

läsa upp sina betyg vid behov? 

I och med att de nya läroplanerna för gymnasial vuxenutbildning 

kom den 1 januari 2013 (Vux12) togs vissa kurser bort och andra 

tillkom. Några kurser förändrades och fick skärpta krav, bland annat 

Svenska för döva 1,2,3 och Engelska för döva 5,6,7. 

Den av våra upphandlade utbildare, NTI-skolan, som genomförde 

den motsvarande utbildningen enligt den gamla läroplanen gjorde så 

småningom bedömningen att man inte kunde erbjuda utbildningen 

enligt de krav som ställs i Skolverkets nu gällande 

kursbeskrivningar för dessa kurser. 

För att möta behovet pågår nu en upphandling (ett tilläggsavtal till 

den rådande tjänstekoncessionen) för att Stockholms 

Vuxenutbildning ska kunna erbjuda dessa kurser på distans. 

Kurserna beräknas vara sökbara för medborgarna i 

augusti/september 2014.  

Dessutom avser Lärvux (med ansvar för särskild utbildning för 

vuxna) att anställa en teckenspråkskunnig lärare för att kunna 

anordna kurser i höst. Man kommer då att kunna erbjuda dessa 

kurser i klassrumsmiljö. 

Studerande ges också möjlighet att genomföra validering och 

prövning mot betyg på Lärvux för att nå sina studiemål på komvux. 

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 

11 september 2014. 
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Beslutsgång 

Ordföranden Ulla Hamilton (M) föreslog, med instämmande från 

samtliga ledamöter, att nämnden skulle besluta enligt förvaltningens 

förslag till beslut. 

 

§ 9 

Svar på skrivelse från Awad Hersi, Derya Uzel Senir och 

Magnus Runsten, samtliga (MP), om effektivare 

uppsökarverksamhet för unga som varken arbetar eller 

studerar  

AMN 2014-0200-01.01 

Arbetsmarknadsnämndens beslut 

1. Arbetsmarknadsnämnden beslutar att skrivelsen besvaras 

med hänvisning till förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 

Ärendet 

En skrivelse från Awad Hersi, Derya Uzel Senir och Magnus 

Runsten (Mp) har inkommit till arbetsmarknadsnämnden om 

effektivare uppsökarverksamhet för unga som varken arbetar eller 

studerar. 

Enligt skrivelsen visar ny statistik från myndigheten för ungdoms- 

och civilsamhällesfrågor att det är lång väg kvar för att kunna fånga 

upp alla ungdomar som är i behov av stöd. 

Arbetsmarknadsförvaltningen ombeds ge förslag på hur 

förvaltningen kan nå fler ungdomar i målgruppen samt redogöra för 

vilka möjligheter som finns att erbjuda ungdomarna praktik eller 

jobb i kombination med studierna. 

Förvaltningen redovisar att man med nuvarande arbetssätt når i stort 

sett alla ungdomar som omfattas av uppföljningsansvaret. 

Undantaget är framförallt unga som inte bor på den adress där de är 

folkbokförda eller där uppsökarna inte kan ta sig in på grund av 

portkoder. Trots detta är det endast ca 1 % av de som finns i 

uppföljningsregistret Walter där förvaltningen tvingas registrera 

dem som ”ej nådda”. Av de som nås som saknar adekvat 

sysselsättning är det i sin tur endast ca 1 % som tackar nej till 

fortsatt kontakt med arbetsmarknadsförvaltningen. Ytterligare 

utveckling av den uppsökande verksamheten behöver, menar 

förvaltningen, främst handla om att i utökad samverkan med 

stadsdelsförvaltningar och utbildningsförvaltningen arbeta för att nå 

ungdomar ännu tidigare innan avhopp hinner leda till längre 

perioder av utanförskap. Initiativ för detta har tagits. 
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Förvaltningen redovisar vidare att det idag finns möjligheter att 

kombinera studier och praktik på olika sätt genom samarbetet med 

utbildningsförvaltningen där två skolor utvecklat insatser särskilt 

inriktade för målgruppen. Däremot finns idag mycket begränsade 

möjligheter att kombinera arbete med studier i ungdomsgymnasiet. 

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 

11 september 2014. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Ulla Hamilton (M) föreslog, med instämmande från 

samtliga ledamöter, att nämnden skulle besluta enligt förvaltningens 

förslag till beslut. 

 

§10 

Tertialrapport 2 för 2014 

AMN 2013-0384-1.2 

Arbetsmarknadsnämndens beslut 

1. Arbetsmarknadsnämnden beslutar att godkänna 

Tertialrapport 2 per den 31 augusti med prognos för 2014 

överlämna den till kommunstyrelsen. 

2. Arbetsmarknadsnämnden beslutar att begära 29,9 mnkr i 

tilläggsanslag för fler helårsstuderande/prestationer vid 

utbildning i svenska för invandrare (sfi). 

3. Arbetsmarknadsnämnden beslutar att begära 35,0 mnkr i 

tilläggsanslag för fler studerande inom kommunala 

vuxenutbildningen. 

4. Arbetsmarknadsnämnden beslutar att begära en 

budgetjustering om 10,0 mnkr för ökade intäkter för 

statsbidrag för flyktingmottagande. 

5. Arbetsmarknadsnämnden beslutar att fastställa väsentligt 

belopp för periodisering till 100 tkr. 

6. Arbetsmarknadsnämnden beslutar att begära en ökad 

omslutning om 8,4 mnkr. 

7. Arbetsmarknadsnämnden beslutar att justera paragrafen 

omedelbart. 

 

Ärendet 

Kommunfullmäktige har fastställt tre inriktningsmål 

 Stockholm är en attraktiv, trygg, tillgänglig och växande 

stad för boende, företagande och besök 

 Kvalitet och valfrihet utvecklas och förbättras 

 Stadens verksamheter är kostnadseffektiva 
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Till inriktningsmålen finns verksamhetsspecifika mål. 

Arbetsmarknadsnämnden har därutöver i verksamhetsplanen för 

2014 fastställt 20 egna mål. Till målen finns indikatorer som mäter 

måluppfyllelsen och aktiviteter som bidrar till att målen nås. 

Nämnden bedömer att målen för verksamheten kommer att nås med 

några få undantag. Inom samtliga verksamheter pågår 

utvecklingsarbete som bidrar till ökad måluppfyllelse. Kontinuerlig 

utveckling av samverkan med andra aktörer bidrar till utvecklingen. 

Samtliga aktiviteter som beslutades i nämndens budget har kommit 

igång. I stadens budget för 2014 fick nämnden även ett antal 

särskilda utvecklingsuppdrag. Samtliga dessa har kommit igång på 

ett positivt sätt. I vissa kan resultat redovisas redan nu medan i 

andra fall har verksamhet byggts upp under våren och där resultat 

blir mer synliga i slutet av året. Fem förstudier har startat med stöd 

av Europeiska socialfonden. Förberedelsearbete pågår i samverkan 

med andra nämnder, Arbetsförmedlingen och Försäkringskassan 

inför utlysningen av medel år 2015. 

Målet om att stockholmare ska vara eller bli självförsörjande nås 

eller överträffar fullmäktiges indikatorer med ett undantag. Det är 

andelen självförsörjande sex månader efter avslut som inte når 

årsmålet. En analys visar att aspiranter som skrivits ut till insatser 

inom Arbetsförmedlingen i hög grad är fortsatt beroende av 

försörjningsstöd. Om man undantar denna grupp så uppnår och 

överträffar nämnden fullmäktiges mål för övriga avslutade. Tidig 

matchning utifrån arbetsgivares behov av arbetskraft står i fokus för 

verksamheten. Cirka 500 aspiranter som står långt från 

arbetsmarknaden och som behöver en första ingång på 

arbetsmarknaden har kunnat erbjudas visstidsanställningar inom 

ramen för stadens satsningar på ungdomsanställningar, 

Stockholmsvärdar, omsorgsvärdar, äldrevärdar, serviceassistenter 

och visstidsanställningar för personer med funktionsnedsättning. 

I arbetet med det kommunala uppföljningsansvaret bedömer 

nämnden nu att de ungdomar som omfattas nås av det uppsökande 

arbetet med undantag för de som inte finns på den adress där de är 

folkbokförda samt där portkoder förhindrat hembesök. En 

genomgång av statistiken visar att det är cirka en procent av de unga 

som inte nås. Av de som saknar sysselsättning är det i sin tur cirka 

en procent som tackar nej till insats. 

För unga 20-25 som inte arbetar eller studerar har nämnden under 

året öppnat samtliga insatser inom Jobbtorg Stockholm för 

målgruppen. Nya insatser har också startat. 
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Kommunfullmäktiges mål om att kvalitet och valfrihet ska 

utvecklas och förbättras nås i huvudsak. Antalet studerande inom sfi 

fortsätter att öka och studieresultaten är fortsatt goda. En 

uppföljning av sfi-studerande som påbörjade sina studier 2008 och 

2010 visar att de som har läst sfi i Stockholm kommer ut i arbete 

och studier. Brukarundersökningen som genomförs årligen visar att 

de studerande är nöjda med sin skola och sin utbildning. Alla mål 

för 2014 bör kunna uppnås med undantag för antalet lärare med 

legitimation och viss osäkerhet för andel godkända elever efter 600 

timmar. Sfi är en utvecklingsinriktad verksamhet med många 

pågående utvecklingsarbeten, däribland en särskild satsning för att 

höja resultaten på studieväg 1, översyn av studerande med långsam 

progression och utveckling av kvalitet och uppföljning. Samtidigt 

förbereds en ansökan till Europeiska socialfonden för yrkesinriktad 

sfi från dag ett. 

Även inom komvux ökar antalet sökande och då speciellt på 

gymnasial nivå. Nämndens samlade bedömning är att målet om att 

studerande inom vuxenutbildningen har kunskaper som gör dem 

förberedda för arbete eller högre studier uppnås. Studieresultaten 

inom såväl grundläggande som gymnasial nivå är generellt goda, 

även om det finns en variation i studieresultat mellan anordnare och 

mellan kurser. Den särskilda matematiksatsningen har bidragit till 

fler godkända och bedömningen är att den positiva utvecklingen 

kommer att fortsätta. Det är glädjande att hela 86 procent av de 

studerande uppger att deras studier ger dem ökade möjligheter till 

arbete eller fortsatta studier i den årliga brukarundersökningen. De 

studerande uppger också att de är nöjda med den studie- och 

yrkesvägledning de har fått. Samtidigt framkommer några 

utvecklingsområden i brukarundersökningen, det gäller andelen 

studerande som uppger att de har en studieplan och att lärare ger 

snabb återkoppling på inlämnade uppgifter. Vuxenutbildningen 

påbörjar under hösten en utvärdering av lärlingsutbildningarna i 

syfte att stödja att ännu fler studerande lyckas i sina studier. 

Kommunfullmäktiges mål om att Stockholms stad är en attraktiv 

arbetsgivare med spännande och utmanande arbeten uppnås. 

Nämnden arbetar långsiktigt med att öka tydligheten i krav och 

förväntningar på medarbetarnas arbetsinsatser, bland annat genom 

medarbetarsamtal och individuella utvecklingsplaner samt genom 

att medarbetarna involveras i verksamhetsplaneringen. 

Målen om att nämndens verksamhet är kostnadseffektiv och har en 

ekonomi i balans uppnås. Genom utbildning och ett aktivt stöd 

utvecklas enheternas arbete med budget, uppföljning och prognoser 
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samt medvetenheten om den interna kontrollens betydelse för en 

god kvalitet. 

Antalet sökande till vuxenutbildningen har ökat markant och antalet 

antagna har ökat med 21 procent under första halvåret 2014, jämfört 

med första halvåret 2013. Då resurstilldelningen inom 

vuxenutbildningen inte, till skillnad från övriga pedagogiska 

verksamheter, är prestationsbaserad innebär det att 35,0 mnkr 

behövs för att fortsätta med samma riktlinjer för antagningen under 

hösten. För detta föreslås att en budgetjustering begärs. Om den 

bifalls bedöms nämnden ha en ekonomi i balans för 

verksamheterna. Annars prognostiserar arbetsmarknadsnämnden ett 

underskott för verksamheten. Därutöver bedöms intäkterna av 

statsbidrag för flyktingar bli 10,0 mnkr högre än budgeterat. 

Nämnden bedöms ha en effektiv resurshantering. Verksamheten 

följs upp och effektiviseras genom den interna kontrollen. En it-

strategi har antagits för att tydligt koppla utvecklingen av it till 

verksamheternas behov och mål. 

Omvärldsfaktorer  

Utvecklingen på arbetsmarknaden 

Arbetslösheten i Stockholm har fortsatt att sjunka långsamt. Andra 

tertialen 2014 minskade både antalet och andelen arbetslösa jämfört 

med motsvarande period 2013. I juli månad var 4,5 procent av den 

registerbaserade arbetskraften 16-64 år öppet arbetslösa och 5,8 

procent av 18-24 åringarna. Motsvarande i juli 2013 var 4,7 

respektive 6,6 procent. 

Arbetsförmedlingen bedömer i sin prognos för arbetsmarknaden 

åren 2014-2015 att den gynnsamma utvecklingen i Stockholm och i 

länet fortsätter. Cirka 70 procent av de inskrivna hos 

Arbetsförmedlingen är personer som tillhör utsatta grupper. Detta är 

en liten ökning jämfört med andra tertialen 2013. Av dessa har 

många en låg utbildningsnivå, vilket innebär att de står långt ifrån 

att matcha de krav på kvalificerad arbetskraft som länets 

arbetsgivare har. Arbetsförmedlingen bedömer att utsikterna för 

dessa personer kan komma att försämras ytterligare. 

 

Stadsdelsnämndernas behov 

Utifrån den lokala samverkan med stadsdelsnämnderna noterar 

arbetsmarknadsnämnden en ökad efterfrågan på stöd i arbetet med 

de grupper som står längre från arbetsmarknaden. Det gäller 

sjukskrivna, 0-klassade och personer med en långvarig och 

mångfacetterad problematik. Arbetsmarknadsnämnden har därför 

inlett en diskussion med samtliga stadsdelsnämnder för att kartlägga 

vilka målgrupper som idag inte är inskrivna på Jobbtorg Stockholm 
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som skulle kunna erbjudas insatser från jobbtorgen. Det finns i det 

sammanhanget också ett behov av ökad samverkan med andra 

aktörer som Försäkringskassan och vården. Under året utreder 

nämnden i samverkan med Försäkringskassan intresset och 

förutsättningarna för bildandet av ett samordningsförbund i 

Stockholm inom ramen för Finsam (finansiell samordning). Även 

Arbetsförmedlingen och landstinget medverkar. Nämnden har också 

fått frågan om medverkan i en försöksverksamhet inom 

socialtjänsten där personer med drogberoende ska kunna erbjudas 

parallella insatser från socialtjänsten, beroendevården och Jobbtorg 

Stockholm. Försöket planeras under hösten med start 2015. 

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 

11 september 2014. 

Förslag till beslut 

Ordföranden Ulla Hamilton m.fl. (M), ledamoten Gulan Avci (FP) 

samt ledamoten Kristian Ljungblad (C) föreslog att nämnden skulle 

besluta enligt förvaltningens förslag till beslut. 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade utan omröstning enligt ordföranden Ulla 

Hamilton m.fl. (M), ledamoten Gulan Avci (FP) samt ledamoten 

Kristian Ljungblad (C) förslag till beslut. 

Vice ordförande Karin Rågsjö (V), ledamoten Karin Gustafsson (S) 

samt Åsa Lindhagen m.fl. (MP) deltog ej i beslutet. 

Röstförklaring 

Vice ordförande Karin Rågsjö (V) lämnade följande röstförklaring. 

 

Utbildning är grundbulten för att minska arbetslösheten. Det är 

uppenbart att detta inte har mötts upp av den avgående majoriteten. 

Vuxenutbildningen måste uppgraderas och öppnas upp för flera 

elever. Det är uppenbart att en stor grupp som står utanför 

arbetsmarknaden har behov av just detta; utbildning. Det behövs 

kraftfulla satsningar om inte delar av befolkningen med låg 

utbildning ska bli kvar utanför arbetsmarknaden. 

Att så många idag är utskrivna från försäkringskassan eller är 0-

klassade påverkar situationen i negativ riktning. Den förra 

regeringens politik har enbart bidragit till ekonomisk oro hos många 

inte till en minskad arbetslöshet. 

Indikatorerna är ett stort problem. Att målet: ” Arbetsgivare har 

tillgång till efterfrågad komptens i Stockholm” är uppfyllt 

överensstämmer inte med de rapporter som finns tillgängliga. 
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Socialtjänstens resurser i Stockholm har inte varit tillräckliga för att 

ge personer i riskzon för missbruk eller psykisk ohälsa den hjälp de 

har rätt till. I ställer har Jobbtorgen tagit över en roll för att 

tillgodose behov av hjälp och stöd. Detta tyder på en snedbelastning 

och en sviktande socialtjänst.  

168 av de som skulle ha omfattas av det kommunala 

uppföljningsansvaret har nu fyllt 20 år och är inte lägre aktuella för 

insats; Undrar vad de gör nu undrar vi. 

Detta borde följas upp i en studie. 

 

§ 11 

Rapporter från brukarundersökningen för grundläggande och 

gymnasial vuxenutbildning samt utbildning i svenska för 

invandrare 

AMN 2014-0248-01.02 

Arbetsmarknadsnämndens beslut 

1. Arbetsmarknadsnämnden godkänner anmälan av rapporter 

från brukarundersökningen för grundläggande och 

gymnasial vuxenutbildning samt utbildning i svenska för 

invandrare. 

Ärendet 

Under våren 2014 har arbetsmarknadsförvaltningen medverkat i den 

andra av tre gemensamma brukarenkäter inom grundläggande och 

gymnasial vuxenutbildning samt utbildning i svenska för 

invandrare, för samtliga kommuner i Stockholms län. Hösten 2013 

genomfördes enkäten första gången. Enkäten samordnades av 

Kommunförbundet Stockholms län. 

Målet med gemensamma studerandeenkäter är att kommunerna får 

ett bredare underlag för att, tillsammans med 

utbildningsanordnarna, utveckla kvaliteten på hela länets 

vuxenutbildning. 

Enkäten innehåller 14 påståenden fördelade på fyra områden: 

Normer och värden, Lärande, Inflytande och Vägledning samt ett 

helhetsomdöme med frågan” Jag kan rekommendera min skola till 

andra”. Frågorna är graderade i fem nivåer där 1 står för ”stämmer 

inte alls” och 5 står för ”stämmer helt”. 

21 000 studerande har svarat på vad de tycker om sin utbildning 

inom grundläggande och gymnasial vuxenutbildning samt sin 

utbildning i svenska för invandrare. 
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För grundläggande och gymnasial vuxenutbildning var det 12 941 

studerande hos 47 utbildningsanordnare som svarade på enkäten i 

Stockholms län. I Stockholms stad svarade 4 574 studerande. 

Svarsfrekvensen var ca 51 procent i länet. 

Den fråga där de studerande är mest nöjda gäller frågan 

”Utbildningen ger mig ökade möjligheter till arbete eller fortsatta 

studier” med ett resultat på 4,4 i genomsnitt. De studerande är minst 

nöjda på frågan om ”Möjligheten att själva få välja sätt att redovisa 

sina kunskaper”, med resultatet 3,5. I jämförelse med 

undersökningen hösten 2013 är resultatet liknande. Det är inga stora 

skillnader i svaren för boende i Stockholms stad jämfört med länet 

totalt. 

Inom utbildning i svenska för invandrare har 8 096 studerande hos 

28 utbildningsanordnare svarat på enkäten i Stockholms län. I 

Stockholms stad svarade 3 386 studerande. Svarsfrekvensen i länet 

var ca 64 procent. 

Den fråga där flesta är nöjda är ”Min lärare är bra mot mig” där 

resultatet är 4,6. Den fråga där eleverna är minst nöjda är ”Vi elever 

kan vara med och bestämma vad vi ska göra på lektionerna” med 

resultatet 3,8. Det är inga stora skillnader i svaren för de som bor i 

Stockholm jämfört med boende i länet. 

Överlag är de studerande nöjda med sin grundläggande och 

gymnasiala vuxenutbildning samt med sin utbildning i svenska för 

invandrare, med bra medelvärden inom varje frågeområde. En viss 

försiktighet bör dock iakttas vid tolkning av resultatet mellan 

utbildningsanordnare, eftersom antal svarande per anordnare 

varierar och resultatet därför kan påverkas av detta. 

Enkäten har sammanställts i en analysrapport och rapporter med 

sammanställning av samtliga frågor och av frågeområdena för 

Stockholms län. Arbetsmarknadsförvaltningen har även beställt 

analysrapporter för respektive undersökning, för de svaranden som 

bor i Stockholms stad, som återfinns i bilaga 1 och 2. 

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 

11 september 2014. 

Beslutsgång 

Ordföranden Ulla Hamilton (M) föreslog, med instämmande från 

samtliga ledamöter, att nämnden skulle besluta enligt förvaltningens 

förslag till beslut. 
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§ 12 

Anmälningsärenden 

Arbetsmarknadsnämnden lägger följande ärenden till handlingarna: 

a) Arbetsmarknadsnämndens protokoll från den 26 augusti 

2014, justerat den 28 augusti 2014. 

b) Protokoll från möte med rådet för funktionshinderfrågor den 

18 september 2014. 

c) Till nämnden inkomna handlingar till och med den 11 

september 2014. 

d) Protokoll från förvaltningsgruppens möte den 19 september 

2014 justerat den 20 september 2014. 

 

§ 13 

Nämndens frågor 

Inga frågor från nämnden anmäldes 

 

§ 14 

Förvaltningsinformation 

Förvaltningschef Charlotte Svensson lämnade följande information. 

- 6-10 oktober genomförs öppet hus på förvaltningens 

komvuxskolor. 

______________________ 

 


